

Еженедельник новостей МДС, 17-21 августа IBC Weekly News, August 17-21, 2020

Объявления

В настоящее время МДС формирует **список часто задаваемых вопросов компаний по бизнес-процессам** в условиях пандемии. Члены [Экспертно-консультативного совета](#) по минимизации последствий Covid-19 постараются ответить на них. **Если у вас есть такие вопросы, направляйте их** на эл. почту: projects@ibc.kg (Жанабиль).

В **Плане действий Правительства КР на 2020 год** по обеспечению социальной стабильности и устойчивости экономики (третий антикризисный план) учтены некоторые предложения бизнес-сообщества, переданные через Секретариат Совета по развитию бизнеса и инвестициям при ПКР.

Счетная палата не будет проводить проверки частного бизнеса по запросам правоохранительных органов. Президент КР подписал закон о внесении изменений в Закон «О Счетной палате Кыргызской Республики».

Правительством КР упрощены условия въезда в страну граждан иностранных государств и лиц без гражданства.

Новости членов МДС

Банки — члены МДС участвуют в программе финансирования предпринимательства, направленной на поддержку предпринимателей в условиях коронавируса.

Генеральный директор [MegaCom Акылбек Жамангулов](#) приостановил свои полномочия в связи с участием в выборах в ЖК. Исполняющим обязанности стал **Абдулда Суранчиев**, заместитель гендиректора.

[ИнтерКонсалт](#) приглашает на тренинг, который состоится 22-25 сентября. Тема: ISO 22000. Разработка и внедрение системы менеджмента безопасности пищевых продуктов.

Announcements

IBC is currently compiling a **list of frequently asked questions from companies on business processes** in a pandemic. Members of the [Expert Advisory Council](#) (EAC) on minimizing the consequences of Covid-19 will try to answer them. **If you have such questions, please e-mail them to:** projects@ibc.kg (Zhanabil).

The Government Action for 2020 to ensure social and economic stability and maintain the income of the population (the third anti-crisis plan) included some of the proposals of the business community, submitted to the Government through the Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic.

The Accounts Chamber will no longer conduct inspections of private businesses at the request of law enforcement agencies. The Kyrgyz President signed the law on amendments to the Law "On the Accounts Chamber of the Kyrgyz Republic".

The Kyrgyz Government has simplified the requirements for entry into the country for citizens of foreign states.

News from IBC members

IBC member banks participate in the entrepreneurship financing program aimed at supporting entrepreneurship in the context of the spread of coronavirus.

[MegaCom Director General Akylbek Jamangulov](#) has suspended his powers due to participation in the Parliamentary elections. **Abdulda Suranchiev**, formerly Deputy DG, became the acting DG.

[InterConsult](#) invites you to the training, which will take place on September 22-25. Topic: ISO 22000. Development and implementation of a food safety management system.

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **17-21 августа**:

На общественное обсуждение вынесен проект НПА о [рекультивации и консервации нарушенных земель](#)
Упрощены [условия въезда в КР](#) граждан иностранных государств
[Закон о Счетной палате](#) снизит давление госорганов на бизнес
Внесены изменения в [Закон об ОСАГО](#)

Law review

IBC has compiled [a weekly law review](#) for **August 17-21, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

The draft NLA [on reclamation and conservation of disturbed lands](#) submitted for public discussion [Entry requirements](#) for citizens of foreign states simplified
[The Law on the Accounts Chamber](#) will reduce the pressure of government agencies on business
[Amendments to the Law](#) "On Compulsory Insurance of Civil Liability of Motor Vehicle Owners" made

Дайджест СМИ

Читайте наш [дайджест СМИ](#) за **17-23 августа**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

[Как выживает кыргызский бизнес](#) в условиях пандемии
За 7 месяцев [доллар вырос на 7,2%](#), а евро на 5,2%
Объемы производства Казахстана [восстановятся в III квартале](#)
Как экономике КР [догнать партнеров по ЕАЭС](#)
[Инвестиции во время пандемии](#): на какие акции обратить внимание
Главные вопросы [по кредитным каникулам для МСБ](#) Казахстана

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for **August 17-23**: economy, business and investment:

[How does Kyrgyz business survive](#) in a pandemic?
Over 7 months, [the dollar grew by 7.2%](#) and the euro by 5.2%
Production volumes of Kazakhstan [will recover in the third quarter](#)
[How the Kyrgyz economy can](#) catch up with the EAEU partners
[Investing during a pandemic](#)
Main questions on [credit holidays for SMEs](#) in Kazakhstan

События на 24-28 августа

27 августа

На заседании Совета по развитию бизнеса и инвестициям при Правительстве КР, которое пройдет в формате телемоста, рассмотрят основные вопросы, волнующие бизнес в условиях пандемии.

Events for August 24-28, 2020

August 27

The Business Development and Investment Council under the Government of the Kyrgyz Republic will consider online the main issues of concern to business in the pandemic.



This email was sent to office@ibc.kg

[why did I get this?](#) [unsubscribe from this list](#) [update subscription preferences](#)

International Business Council · 191 Abdrakhmanov Str. · Office 113-114, Hyatt Regency Bishkek Hotel · Bishkek
720011 · Kyrgyzstan

